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De perspectiefnota 2018. De eerste voorjaarsnota van deze raad. Maar nog 

niet helemaal de eerste van het nieuwe college. Er is immers nog geen 

bestuursakkoord en we zien dan ook nog niet een echte doorvertaling van 

het coalitieakkoord in deze nota. Dat maakt het geheel soms ook wel lastig 

om te duiden.  

 

Compliment voor de opstellers. De manier waarop je in het stuk wordt 

meegenomen is plezierig en het geheel is vrij overzichtelijk, al blijven 

sommige onderdelen taaie kost om goed te kunnen doorgronden. 

 

Over 2017 hebben we ook weer – als vanouds – een overschot. Daar ga ik 

verder niets meer over zeggen; mooi. Ook de algemene reserve groeit weer 

behoorlijk aan. De prognoses voor de komende jaren laten wat de begroting 

betreft een ander beeld zien. Met name het vooruitzicht op de korte termijn 

vertoond een wat grillig beeld. Echter, hier staan volgens ons naast de 

uitgaven in de jeugdzorg een aantal verantwoorde investeringen tegenover 

gericht op de lange termijn. Denk hierbij aan de investeringen in onze 

organisatie. Ik kom hier later nog op terug. Het lange termijn perspectief ziet 

er onverminderd gezond uit. Ook omdat we als Dalfsen naast goed kijken 

naar de uitgaven ook echt ruimte hebben om te kijken hoe we onze 

inkomsten kunnen verhogen. Wanneer dit laatste nodig mocht blijken om 

goede zorg voor onze inwoners te garanderen dan is dit wat onze fractie 

betreft zeker een mogelijkheid. Voor onze fractie geldt dat de goedkoopste 

willen zijn geen doel op zich is. Het zijn van de beste gemeente voor onze 

inwoners is dat wel. Deelt het college deze opvatting? V1 

 

Onze verdere inbreng loopt langs drie lijnen.  

 

1. Een opmerking over de decentralisaties in het sociaal domein. 

2. Een paar opmerkingen over de Perspectiefnota zelf; en 

3. Een aantal voorstellen die we willen doen ter aanvulling. 

1. Allereerst de opmerking over de decentralisaties in het sociaal domein en 

meer specifiek de jeugdzorg.  

 

Al enkele jaren houden we als gemeente rekening met extra kosten die 

gepaard zullen gaan met de decentralisaties in het sociaal domein. Jaar na 

jaar leken deze kosten mee te vallen. Sterker, er is flink wat geld uiteindelijk 

teruggevloeid naar de algemene reserve. Wij hebben sterk het idee dat de 

echte transformatie nu pas op gang aan het komen is. En wij hebben er 

vertrouwen in dat we dit met elkaar kunnen.  

 

We moeten ons daarbij wel het volgende realiseren. Belangrijk onderdeel van 

de decentralisaties was naast dat de gemeente dichter bij haar inwoners staat 

dit ook de overheidslaag is die zorg en inkomen anders kan organiseren. 

Kleinschaliger, integraler waar nodig en uiteindelijk ook goedkoper. Dit hele 

denken leunt wel op de gedachte dat we investeren in preventie. Het 
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voorkomen van werkloosheid, het voorkomen van schulden, het voorkomen 

van sociale isolatie en het voorkomen van zorgvragen. Om er maar een paar 

te noemen. Anders organiseren vergt investeringen op de korte termijn om 

winst op de lange termijn te kunnen behalen. Zonder preventie zullen de 

kosten alleen maar oplopen. Investeer daarom in onze mensen en in de 

verenigingen en organisaties binnen onze gemeenschap. Voor ons is het dus 

onbespreekbaar om net nu de transformatie op gang komt te gaan snijden in 

budgetten die juist hiervoor zijn bedoeld. Wel moeten we structureel scherp 

blijven kijken waar eventuele kostenstijgingen nu door veroorzaakt worden. 

Voor wat betreft de jeugdzorg wachten wij met spanning op de analyse 

hiervan van het college.  

 

Maar laat één ding duidelijk zijn. Zolang de transformatie nog in volle gang is 

in Dalfsen gaan we ervan uit dat burgers de zorg behouden die zij nodig 

hebben. Wat het ons ook kost.. 

 

2. Dan de perspectiefnota. Er wordt een groot aantal structurele en 

incidentele wijzigingen doorgevoerd. Echter we zien nog niet scherp de lijn 

van het coalitieakkoord terugkomen. De hierin opgenomen ambities (ik noem 

bijvoorbeeld duurzaamheid) zullen ook effect hebben op het 

meerjarenperspectief. Kunt u aangeven op welke termijn u dit inzicht denkt 

te kunnen geven? V2 Ook zijn wij benieuwd naar de prioritering die het 

college hierbij zal hanteren op en tussen de verschillende onderwerpen. Kunt 

u daar al iets over zeggen? V3 

 

Op pagina 7 spreekt u over de gemeente Dalfsen als aantrekkelijke 

werkgever. Het gaat daarbij onder andere om de instroom van mensen met 

een arbeidsbeperking in de eigen organisatie. Wij hebben begrepen dat u dit 

najaar met een plan van aanpak zult komen om de inspanningen om dit nu 

echt van de grond te krijgen concreet te maken. Wij zien in andere 

gemeenten erg goede voorbeelden. Is het college bereid zich hierdoor te 

laten inspireren? V4 

 

Zoals u terecht zelf constateert is er sprake van flinke krapte op de 

arbeidsmarkt. U geeft dan ook aan te willen investeren in onze mensen. Dit 

juichen wij toe. Goed beleid en goede service voor onze inwoners begint bij 

ambtenaren die zich gewaardeerd en gekoesterd voelen. Als daar naast 

organisatieveranderingen, training en opleiding extra middelen voor nodig 

zijn dan zijn dit nu precies de investeringen waar ik eerder in onze bijdrage 

over sprak. Doen. Maar doen we nu genoeg? Die vraag blijft bij ons nog wat 

hangen. V5 

 

Een andere investering voor de komende jaren die de nota ons schetst zijn 

de investeringen in de fietsveiligheid in onze kernen en de 

snelfietsverbindingen naar Zwolle. Een lang gekoesterde wens van onze 

fractie. De eerste schetsen die wij ondertussen hebben mogen zien stemmen 

ons erg vrolijk. Wanneer verwacht het college voor dit onderwerp met een 

investeringsvoorstel naar de raad te komen? V6 
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3. Dan wat betreft de voorstellen die we willen doen. Wij zien de komende 

jaren als jaren waarin we als gemeente en gemeenschap een flink aantal 

transformaties zullen doormaken. Een groot deel hiervan hebben we 

geagendeerd middels de raadsagenda. Hoe we deze met elkaar gaan 

vormgeven zal echter de komende jaren gaan blijken. Een aantal voorstellen 

en richtingaanwijzers van onze kant; 

 

1. We hebben met elkaar geconstateerd dat we nog flinke stappen te 

zetten hebben als het om participatie met onze inwoners gaat. Onze 

fractie heeft hier vaker vanaf deze plek aandacht voor gevraagd. 

Belangrijk daarbij is dat goed gekozen wordt wanneer je gaat 

participeren, dat verwachtingen goed gemanaged worden en de 

schuifruimte bij voorbaat bekend is. U wijdt hier een paragraaf aan (blz 

9) en stelt dat er ook geïnvesteerd moet worden in 

communicatiekracht. Eens, maar is het college met ons van mening dat 

deze manier van werken niet alleen een communicatievraagstuk is? V7 

2. Over onze ambities met betrekking tot duurzaamheid zal ik kort zijn. 

Deze transitie gaat een massieve zijn. Eentje die economische en 

ruimtelijke kansen en bedreigingen in zich heeft. Voor de korte termijn 

willen wij echt dat geregeld wordt dat wij beter kunnen sturen op 

zonnevelden. Dit is nu echt niet goed geregeld. Mogelijk komen wij in 

tweede termijn met een voorstel om dit te regelen. M1 

Voor de goede orde, wij zijn geen tegenstander van zonnevelden maar 

wij sturen wel graag beter mee over waar en hoe deze velden 

gerealiseerd worden. Onze inwoners moeten er beter van worden. Dat 

moet het uitgangspunt zijn. 

 

Met elkaar hebben we bepaald dat ons duurzaamheidsbeleid 

bijgestuurd moet worden om onze ambities waar te maken. Wat ons 

betreft worden de duurzame dorpen niet alleen bij de uitvoering 

betrokken maar ook bij deze beleidsfase. Kan het college dit 

toezeggen? V8 

  

3. Over de transformaties in het sociaal domein voor nu even voldoende. 

Wij wachten vol verwachting op het nieuwe beleid van dit college als 

het gaat om zorg, welzijn en inkomen. Wel verwachten wij dat dat de 

algemene notie dat de kosten voor de baten uitgaan hier breed 

gehanteerd zal worden. 

4. Als het gaat om verkeer en vervoer moeten we de komende tijd goed 

bij de les blijven en overleg met de provincie blijven zoeken. Openbaar 

vervoer blijft onze aandacht vragen. Afgelopen week werden wij tijdens 

het provinciale congres hierover weer bevestigd in ons denken 

hierover. Investeren in goede bussen (kijk naar het succes van de lijnen 
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in Nieuwleusen) zorgt voor een stijgende vraag. Kijk voor inspiratie op 

dit onderwerp eens naar de aanpak van de Groningse overheden op dit 

onderwerp. Organiseer uniform en betrouwbaar aanbod en durf de 

provincie Overijssel scherp te houden op dit onderwerp. Onze steun 

heeft u. Ook in de Staten. 

Over een aantal andere onderwerpen hebben wij het de afgelopen weken 

meermaals met elkaar gehad. Denk hierbij aan wonen (hier gaat het toch echt 

nog niet goed), armoede en de verkeersveiligheid (bv de Rondweg). Wij 

wachten in spanning op de inzet van het college op dit vlak. 

 

Tot slot hebben wij nog een aantal kleinere voorstellen die volgens ons 

makkelijk te realiseren zijn en bijdragen aan de genoemde transformaties. 

 

5. Enkele scholen hebben enthousiast meegedaan aan een wedstrijd om 

hun schoolplein te vergroenen. De Polhaar werd zelfs tweede en hield 

hier een leuk geldbedrag aan over. Groene schoolpleinen dragen bij 

aan een fijnere leefomgeving voor kinderen, hebben bewezen effect op 

gezondheid en welzijn en dragen daarnaast ook nog eens bij aan 

doelen op het gebied van klimaatadaptatie en biodiversiteit. Is de 

gemeente bereid om met alle scholen in gesprek te gaan over wat er 

nodig is om met alle schoolpleinen in de gemeente aan de slag te 

gaan? V9 Mogelijk komen wij hier zelf met een voorstel. M2 

6. We maken goede sprongen als het gaat om de fietsveiligheid in 

Dalfsen. Een veel gehoorde klacht is het tekort aan OV fietsen op 

station Dalfsen. Is het college bereid in gesprek te treden met de NS 

met als doel meer OV fietsen op station Dalfsen? V10 

Veel succes toegewenst. 


